
 

Refrat fra styremøte 25. mai 2023  

Til stede: Styreleder Ole Martin Rønning, styremedlem Jan Tore Helle, Ingebjørg Eidhammer, 
Monika Kurszus Håland, Ketil Jensen, Knut Kjosås og Katja Nicolaysen. Varamedlemmene; 
Erland Pettersen og Stine Hovdenakk møtte også.   

Forfall: Lin Øiesvold og Petter Pedryc.  

Møtet ble avholdt på Scandic Seilet Molde, 9:00-11:30.  

Saksliste og dagsorden:  

Sak 35/2023: Referat fra styremøte 27. februar 2023 

Innledning: Ble godkjent av styret per e-post rett etter forrige styremøte.  

Vedtak: Ble tatt til orientering.   

Sak 36/2023: Regnskap til og med 30. april 2023 

Innledning: Regnskap vedlagt til og med 30. april. Kjetil vil gjennomgå foreløpig regnskap.  

Vedtak: Ble tatt til orientering.  

Sak 37/2023: Stipend 2023 

Innledning: Det har vært hele 14 søkere med en total søkesum på 697.930 kroner. Aldri før 

har så mange søkt, eller det har vært en så stor søkesum. Dette medfører at flere selvsagt 

ikke kan få, og trolig også at det må forventes en liten egenandel til de som det gis støtte til. I 

hovedtrekk er det nok bra å gi støtte til de som drar på en studietur som kan gi et 

læringsutbytte for andre, og/eller gi et løft for et eget område/felt. Generelle studieturer der 

en stor gruppe ansatte reiser har derfor ikke blitt prioritert i innstillingen. Det er også en 

fordel med de som har noe gjennomtenkt på hva de vil og hva som skal oppnås. Ole Martin 

Rønning og Monika Kurszus Håland forlot møte da deres institusjoner hadde søkt. Jan Tore 

Helle ledet derfor denne saken i møte.  

Vedtak: Styret foreslo å endre deler av innstillingen og besluttet å bevilge følgende; 

Arbeiderbevegelsens- arkiv og bibliotek, Kuben/Aust-Agder museum og arkiv IKS, Norsk 

Luftfartsmuseum, Norsk Skogfinsk museum og Vestfoldarkivet.  

Styret var enige om at AU arbeider frem et forslag til oppdaterte statutter og kriterier for 

tildeling av stipend, og som vil opp som sak på styremøte i september.  



 

Sak 38/2023: Brukerundersøkelse 

Innledning: Brukerundersøkelsen ble gjennomført mellom 22. mars og 18. april. 

Tilbakemeldingene er at vi i hovedsak gjør en god jobb for medlemmene, særlig på 

interessepolitikk og privatarkivarbeid. Vi har gode tilbakemeldinger også på kommunale 

arkiver, men noe lavere enn på privatarkiver. Vi oppfordres til å være mer synlige i 

samfunnsdebatten og også være tydeligere mot de statlige etatene.  

Vedtak: Resultatene fra undersøkelsen vil brukes som bakgrunn for spørsmål og drøftinger 

under de regionale strategisamlingene.  

Sak 39/2023: Regional strategisamlinger 

Innledning: Generalsekretær vil lage en plan sammen med AU der han reiser rundt til 

medlemmene på regionale samlinger, for å hente inn hva medlemmene nå er opptatt av for 

sin institusjon, og hva de mener Arkivforbundet skal løfte opp. Forslag på steder å reise til er; 

Vadsø, Tromsø, Bodø, Trondheim, Ålesund, Bergen, Stavanger, Kristiansand, Sandefjord, 

Kongsberg, Sarpsborg, Lillehammer og Oslo. Det tenkes å arbeide med innholdet i 

regionsamlingene nå i juni og også finne ut om det er interesse blant medlemmene, og på 

hvilken måte de ønsker å gjennomføre et slikt Innspillsmøte. Noen av disse samlingene kan 

gjennomføres rett etter hverandre, f.eks. Det er et mål å samle minst 4 til 9 institusjoner der 

en drar på besøk. Det vil tas kontakt med medlemmene våre, for å se om det er behov for 

fysiske møter, eller om det eventuelt er mulig å samle noe digitalt. I de største byene er det 

nok av medlemmer til at det er mulig å få til en god samling fysisk. 

Vedtak: Sekretariatet og AU vil utarbeide en plan ift. hvilke spørsmål og tema, samt 

gjennomføringen av de regionale strategimøtene. 

Sak 40/2023: Kulturloven 

Innledning: Kulturloven er sendt ut på høring med frist alt den 30. juni. Arkivverket har lovet 

å gi Arkivforbundet innsikt i hva de mener er relevant for arkiv. Det er ikke sikkert dette er 

en lov der arkiv er spesielt relevant, men vi bør allikevel se på den. Det nedsettes en 

arbeidsgruppe av 3-4 fra styret.  

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-kulturloven/id2968303/ 

Vedtak: Vi vil avdekke om det her holder med en mer generell uttalelse. Foruten 

sekretariatet vil styremedlemmene Katja Nicolaysen og Ingebjørg Eidhammer være med å 

utarbeide høringssvaret.  

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-kulturloven/id2968303/


 

Sak 41/2023: Offentleglova  

Innledning: Forslag til endringer i offentleglova m.m. – for eksempel innsyn i 

journalinnføringer m.m. som gjelder organinterne dokumenter har høringsfrist den 5. juli. 

Her vil også Arkivverket svare, og vi er lovet innsikt i dette arbeidet. Arkivforbundet bør 

utforme eget høringssvar. Det nedsettes en arbeidsgruppe av 3-4 fra styret. 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-forslag-til-endringer-i-offentleglova-

m.m.-innsyn-i-journalinnforinger-m.m.-som-gjelder-organinterne-dokumenter/id2970576/ 

Vedtak: Foruten sekretariatet vil dette arbeidet ledes av Jan Tore Helle og med som deltaker 

er Erland Pettersen og Ketil Jensen. Det vil også sjekkes ut om noen av de i styret som 

meldte forfall kan hektes på.  

Sak 42/2023 Deltakelse på ICA konferansen i Abu Dhabi 

Innledning: Årets konferanse er i Abu Dhabi, De forente arabiske emirater fra 9-13 oktober. 

Arbeidsutvalget har hatt en prinsipiell diskusjon på om dette er et land vi kan delta på, og 

har landet på at vi bør kunne delta. Arkivverket for eksempel vil delta. Vi vil også som i fjor 

kunne få en utstillerplass (men ikke sikkert vi får holde en presentasjon, men er på reserve 

etter innspill om å holde en innledning). Vi har ved tidligere ICA konferanser deltatt med 

styreleder og generalsekretær, og det foreslås at vi gjør det denne gangen også. På 

konferansen i Roma var det også deltakelse fra Monika Håland. Også i år er det mulig å delta 

med en, eventuelt to til i styret. IASA-konferansen vil for eksempel i år kollidere med KAI-

konferansen, og det er derfor lite sannsynlig vi deltar der. Prisene for å reise direkte er 6500-

7000 kroner per person t/r, litt lavere om mellomlanding. 250 euro er prisen (om tidlig ute, 

det vil si før juli) i deltakeravgift. Om lag 150 euro per natt overnatting.  

Vedtak: Styreleder og generalsekretær vil delta på vegne av Arkivforbundet. Andre 

interesserte i styret melder sin interesse innen 14 dager. Det vil så i AU besluttes om andre 

fra styret blir med.  

Sak 43/2023: Oppdatert årsplan og årshjul 2023 

Innledning: Årshjulet og styrets årsplan er oppdatert.  

Vedtak: Ble tatt til orientering. 

Sak 44/2023: Orientering.  

Møte med statssekretær Odin Adelsten Aunan Bohmann 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-forslag-til-endringer-i-offentleglova-m.m.-innsyn-i-journalinnforinger-m.m.-som-gjelder-organinterne-dokumenter/id2970576/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-forslag-til-endringer-i-offentleglova-m.m.-innsyn-i-journalinnforinger-m.m.-som-gjelder-organinterne-dokumenter/id2970576/


 

Kjetil Landrog informerte om de tema som hadde blitt tatt opp med statssekretæren. 

Hovedtema vi tok opp var prosjekt- og utviklingsmidlene, Tidsskriftet AKSESS og bekymringer 

i sektoren økte priser på blant annet strøm, progresjonen ift. arkivlov, nødvendigheten av en 

sektorstrategi og involvering i fellestiltakene fra Arkivverket og Nasjonalbiblioteket. Særlig 

positivt er det at Kultur- og likestillingsdepartementet i ettertid hentet inn tall ift. regionale 

satsingen fra utviklingsmidlene, etter at vi hadde sendt dem en oversikt over dette (tallene 

var tett opp til det vi hadde sendt). I ettertid har også ABM-media hatt møte med 

departementet ift. tidsskriftet.   

Statusmøte med Nasjonalbiblioteket 3. mai  

Jan Tore Helle informerte om møte med Nasjonalbiblioteket, som foruten han fra vår side 

bestod av Ole Martin Rønning og Kjetil Landrog. Også der vil de være rammet av de økte 

prisene, blant annet på strøm, og har derfor tilsettingsstopp. Men de vil prøve å skjerme 

satsingen på digitalisering av kulturarven, som jo også er midler de har fått som må benyttes 

på dette feltet. Vi opplever at det mangler planer for hva slags materiale som skal 

prioriteres, hvem som arbeider med hva, og hva som er kriteriene for de beslutninger som 

fattes. Vi uttrykte på møte at vi ønsker en plan på hva en kan regne med å få til de neste 

årene, og hva som der er planen, og også hva som forventes av krav og bruk av det som 

digitaliseres. Det bør ikke være slik at det digitaliseres ut fra hva som lønner seg ut fra en 

produksjonslinje. Det vil nå i år settes i gang et arbeid med kartlegging av fotomateriale. 

Flere i styret uttrykte at dette var en sak vi bør følge opp. 

Møte med Arkivverket 4 mai  

Ole Martin Rønning informerte om at det i Arkivverket planlegges en egen strategi for 

Arkivverket. Det vil også være nyttig som forarbeid til en nasjonal arkivstrategi. Det hadde 

fra Arkivverket sin side vært sendt oppdaterte tall til Kultur- og likestillingsdepartementet 

etter møte vi hadde med statssekretæren, vedrørende saken om regionale bevilgninger til 

utviklingsmidlene, noe som viser at våre innspill blir sjekket ut.  

ICA 75 år  

Deltakelse på arrangement i Paris 9. juni. Kjetil Landrog vil delta på et halvdagsseminar med 

så feiring av organisasjonen.  



 

Kulturytring Drammen 

ABM media har arrangement 21. juni. Kjetil deltar som tilhører. Vi vil ikke selv ha en rolle i 

debatten.  

Archiving – Internasjonal arkivkonferanse om arkivering i Oslo 19-23 juni 

Denne konferansen har fotoarkiver som hovedanliggende, men er også nyttig for arkiver 

ellers. Er en internasjonal konferanse, som nå er i Oslo. Kjetil Landrog vil delta.   

https://www.imaging.org/IST/Conferences/Archiving/Archiving2023/Archiving2023_Home.a

spx?WebsiteKey=6d978a6f-475d-46cc-bcf2-7a9e3d5f8f82&46c611a9cb64=1#46c611a9cb64 

Sak 45/2023: Eventuelt 

Arendalsuka:  

Liv Ramskjær i Norges museumsforbund tok i medio mars kontakt ift. om vi kunne tenke å 

delta på noe i Arendalsuka, noe vi har stilt oss positive til. Det har vært planlagt nå 

arrangementer med Kuben og Skeivt Arkiv for å få til noe arrangement med dem, men der vi 

per nå ikke er inkludert som medarrangør. Vi vil ta ny kontakt med Liv Ramskjær på om det 

er tenkt at vi skal ha en rolle rundt dette, eller kun delta som tilhører.  

Forskrift ny arkivlov: 

Arkivverket er i gang med å lage forslag til forskrift til ny arkivlov. Arbeidet skjer etter 

oppdrag fra og i samarbeid med Kultur- og likestillingsdepartementet. Etter planen skal 

forslaget til ny arkivforskrift sendes på høring våren/forsommeren 2024.  

Arkivverket skal i samarbeid med KUD invitere enkelte organisasjoner og offentlige organer 

til høringsmøte, og der er Arkivforbundet særlig nevnt som en organisasjon som vil inviteres 

med, og det er planlagt gjennomføring til høsten.  

AU-møtene:  

Styreleder informerte om at AU møtene nå inneholder referater, og at de vil legges ut for 

styremedlemmene, slik at alle har tilgang til hva som foregår og drøftes. Sekretariatet 

informerte om at det vil legges ut på Arkivforbundets Microsoft Teams side, der alt annet av 

informasjon også ligger ute, eksempelvis innkalling/referat/saker til styremøtene (fra 2017), 

landsmøte saker, høringer med mer.  

https://www.imaging.org/IST/Conferences/Archiving/Archiving2023/Archiving2023_Home.aspx?WebsiteKey=6d978a6f-475d-46cc-bcf2-7a9e3d5f8f82&46c611a9cb64=1#46c611a9cb64
https://www.imaging.org/IST/Conferences/Archiving/Archiving2023/Archiving2023_Home.aspx?WebsiteKey=6d978a6f-475d-46cc-bcf2-7a9e3d5f8f82&46c611a9cb64=1#46c611a9cb64

